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Hierbij bieden we u ons antwoord aan op de door de dhr. Koopmans van de 
ChristenUnie gestelde vragen over de ouderbijdrage Jeugd-GGZ. 
Aanleiding voor deze vragen vormde het debat dat op donderdag 22 januari j l . in de 
Tweede Kamer heeft plaatsgevonden over de transitie jeugdzorg. Tijdens dit debat is 
gesproken over de ouderbijdrage Jeugd-GGZ. Verschillende oppositiepartijen in de 
Tweede Kamer, waaronder de ChristenUnie, hebben voorgesteld de ouderbijdrage 
voor de Jeugd-GGZ op te schorten. 
Alvorens in te gaan op de vragen van de ChristenUnie, informeren we u over het 
besluit dat wij genomen hebben over de invoering van de ouderbijdrage voor 
kinderen die jeugdhulp met verblijf ontvangen. 

Invoering ouderbijdrage jeugdhulp met verblijf 
Er is landelijk discussie ontstaan over de invoering van een ouderbijdrage voor 
kinderen die jeugdhulp met verblijf ontvangen. Dit omvat zowel dagbehandeling (in 
dagdelen) als 24 uurs verblijf. De onderhoudsplichtige ouders zijn op basis van de 
Jeugdwet verplicht om een ouderbijdrage te betalen voor deze jeugdhulp. De 
gemeente is gehouden aan het Centraal Administratie Kantoor (CAK) informatie te 
verstrekken zodat het CAK de hoogte van de bijdrage vast kan stellen, innen en 
vervolgens aan de gemeente kan uitkeren. Van verschillende kanten zijn er echter 
twijfels geuit over de doelmatigheid, rechtvaardigheid en uitvoerbaarheid van deze 
bepaling in de: Jeugdwet. 
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Op verzoek van de Tweede Kamer doet staatssecretaris van Rijn momenteel 
onderzoek naar de ouderbijdrage. Dit onderzoek is gericht op de kosteneffectiviteit 
en uitvoerbaarheid, en het mogelijke risico dat kinderen niet de juiste zorg krijgen 
omdat ouders de bijdrage niet kunnen of willen betalen. Daamaast zal de 
staatssecretaris meer duidelijkheid bieden over de mogelijkheid om af te zien van de 
inning van een ouderbijdrage. De uitkomsten van dit onderzoek worden voor het 
zomerreces van 2015 verwacht. 
We worden nu geconfronteerd met een onduidelijke situatie: we hebben een 
wettelijke opdracht om de ouderbijdrage te innen maar constateren ook dat de 
wetgever over diezelfde opdracht nog in discussie is, met het risico dat de 
ouderbijdrage later verdwijnt of wordt aangepast. 

Daarom hebben wij besloten om de uitvoering van de ouderbijdrage op te schorten, 
in afwachting van de uitkomst van het onderzoek van de staatssecretaris. Dat 
betekent dat wij voorlopig afzien van de inning van een ouderbijdrage voor alle 
vormen van jeugdhulp met verblijf. Concreet betekent dit dat wij geen informatie 
aanleveren aan het CAK voor het innen van de ouderbijdrage en dat wij de inning 
van de ouderbijdrage door het CAK stopzetten voor jeugdigen waarbij de zorg voor 
2015 is gestart op grond van de Wet op de Jeugdzorg en die doorloopt in 2015. 

Belangrijke afwegingen daarbij zijn dat de inning van de ouderbijdrage dermate 
ingewikkeld is gemaakt dat het de vraag is of het wel doelmatig en uitvoerbaar is. 
Daarbij willen we niet het risico lopen dat jeugdigen niet de noodzakelijke zorg 
krijgen; het vragen van een ouderbijdrage zou kunnen leiden tot zorgmijdend gedrag 
van ouders. Omdat we geen rechtsongelijkheid willen tussen jeugdigen waarbij de 
zorg voor 2015 is gestart op grond van de Wet op de Jeugdzorg en die doorloopt in 
2015 en jeugdigen waarbij de zorg in 2015 is gestart onder de Jeugdwet, geldt dit 
besluit voor alle jeugdhulp met verblijf. Verder draagt de opschorting van het innen 
van de ouderbijdrage bij aan de ontlasting van onze CJG's; op deze manier kunnen 
de CJG's hun aandacht eerst richten op het inrichten van de toegang, de PGB-
toekenningen, de herindicaties en ontwikkelen van nieuwe werkwijzen. 

Overigens heeft het besluh geen directe budgettaire consequenties t.o.v. de 
begroting, aangezien de opbrengsten voor de ouderbijdrage en de kosten van inning 
daarvan niet in de begroting 2015 zijn opgenomen. Dit komt doordat we bij het 
maken van de begroting nog geen reeele inschatting konden maken van deze 
inkomsten (ook door de onduidelijke regelgeving op dat moment) en we 
veiligheidshalve hier geen bedrag voor hebben berekend. 
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Beantwoording vragen ChristenUnie betreffende ouderbijdrage Jeugd-GGZ 
1. Deelt het College met onze fractie de zorg dat de ouderbijdrage voor met name 

kwetsbare gezinnen een drempel kan opwerpen om hulp te vragen? 

De ouderbijdrage is inkomensonafhankelijk. Ondanks de uitzonderingsgronden voor 

het niet opleggen van de ouderbijdrage, zoals de fmanciele draagkracht, kan het 

vragen van een ouderbijdrage leiden tot zorgmijdend gedrag van ouders terwijl de 

zorg voor het kind gewenst is. 
Het idee achter de ouderbijdrage is dat ouders in principe minder kosten maken 
vanwege het feit dat de jeugdige (gedeeltelijk) buitenshuis verblijft. Dat is ook de 
reden van de wetgever geweest om dit expliciet op te nemen. 
Toch schorten we als College het berichtenverkeer voor de inning van alle 
ouderbijdragen voor alle vormen van jeugdhulp met verblijf op. Wij zijn van mening 
dat het verstandig is om de uitkomsten van het door de staatssecretaris uitgezette 
onderzoek naar de ouderbijdrage af te wachten. De landelijke discussie die 
momenteel speelt over de voor en tegens van de ouderbijdrage maakt duidelijk dat er 
gegronde twijfels zijn over de ouderbijdrage wat betreft de doelmatigheid, 
rechtvaardigheid en uitvoerbaarheid. 

2. Krijgt het College signalen dat gezinnen in Groningen vanwege de 

ouderbijdrage geen zorg vragen? 

Tot nu toe hebben we daarover nog geen signalen ontvangen. De ouderbijdrage 
wordt op dit moment alleen nog geind bij ouders die ook in 2014 deze bijdrage al 
betaalden. 

3. Kan het College inzicht geven in het aantal ouders in de stad Groningen dat 

onder de nieuwe regelgeving de eigen bijdrage gaat betalen? Weet het College 

hoeveel gezinnen hierdoor mogelijk in de financiele problemen komen of 

bijvoorbeeld zorg gaan mijden? 

Nee, daar hebben we nog geen beeld van. Alle administratieve processen die deze 
inzichten moeten gaan opieveren zijn nog niet gestart. Onder de oude wet op de 
Jeugdzorg was er sprake van 122 kinderen die een ouderbijdrage betaalden. Dit 
aantal zal dus in 2015 groter zijn, vanwege het feit dat ook jeugdigen die bij een 
GGZ of een AWBZ-instelling een dagbehandeling of verblijf krijgen een 
ouderbijdrage moeten betalen. 

4. Op welke wijze monitort het College zorgmijding in de Jeugd-GGZ vanwege de 

ouderbijdrage ? 

Gelet op het besluit om de uitvoering van de ouderbijdrage op te schorten is dit niet 
aan de orde. 
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5. Op welke wijze kunnen ouders bij de gemeente Groningen aan de bel trekken 

wanneer zij in problemen komen door deze ouderbijdrage? Gaat u ouders 

hierover proactief inlichten? 

Het besluit om de uitvoering van de ouderbijdrage op te schorten communiceren we 

via de jeugdzorgprofessionals en andere verwijzers naar de ouderbijdrageplichtigen. 

Ook wordt besluit het besluit gecommuniceerd via de WlJ-website en CJG-website. 

6. Op welke wijze communiceert het College over de situatie rond zorgmijding 

vanwege de hoogte van de ouderbijdrage in de Jeugd-GGZ met de 

staatssecretaris? 

Over het punt van de zorgmijders communiceren we niet met de staatssecretaris 
omdat wij daar nog geen feitelijke signalen van hebben. Over het feit dat wij het 
berichten verkeer ten behoeve van de inning opschorten zullen we de staatssecretaris 
informeren. Dit doen we bij voorkeur samen met een aantal andere gemeenten in 
onze regio die ook dit besluit hebben genomen. 

7. Is het College bereid, nu de staatssecretaris heeft aangegeven signalen van 

zorgmijding serieus te willen nemen, de gemeenteraadperiodiek op de hoogte te 

brengen van zorgmijding vanwege de ouderbijdrage in de Jeugd-GGZ? 

Gelet op het besluit om de uitvoering van de ouderbijdrage op te schorten is dit 

niet aan de orde. 

Wij gaan er vanuit dat we u met deze brief voldoende geinformeerd hebben en dat 
we de vragen over de ouderbijdrage voldoende hebben beantwoord. 
We zullen u op de hoogte houden van de ontwikkelingen rondom de ouderbijdrage. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, 
Peter den Oudsten 

de secretaris, 
Peter Teesink 
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Vragen ChristenUnie ex art 41 reglement van orde betreffende de ouderbijdrage Jeugd-GGZ 

Op donderdag 22 januari j l . heeft in de Tweede Kamer het eerste debat over de transitie 

jeugdzorg plaatsgevonden. Tijdens dit debat is gesproken over de ouderbijdrage Jeugd-

GGZ. Verschillende oppositiepartijen, waaronder de ChristenUnie, hebben voorgesteld de 

ouderbijdrage voor de Jeugd-GGZ op te schorten. Deze verplichte bijdrage van ouders kan 

oplopen tot 1 500 euro per jaar, wat voor veel ouders een drempel kan zijn om hulp te 

vragen. Staatssecretaris Van Rijn wil de ouderbijdrage voor de Jeugd-GGZ voorlopig echter 

niet opschorten. Hij laat onderzoek doen. Naar aanleiding hiervan heeft de ChristenUnie-

fractie de volgende vragen aan het college: 

1. Deelt het College met onze fractie de zorg dat de ouderbijdrage voor met name 

kwetsbare gezinnen een drempel kan opwerpen om hulp te vragen? 

2. Krijgt het College signalen dat gezinnen in Groningen vanwege de ouderbijdrage 

geen zorg vragen? 

3. Kan het College inzicht geven in het aantal ouders in de stad Groningen dat onder de 

nieuwe regelgeving de eigen bijdrage gaat betalen? Weet het College hoeveel 

gezinnen hierdoor mogelijk in de financiele problemen komen of bijvoorbeeld zorg 

gaan mijden? 

4. Op welke wijze monitort het College zorgmijding in de Jeugd-GGZ vanwege de 

ouderbijdrage? 

5. Op welke wijze kunnen ouders bij de gemeente Groningen aan de bel trekken 

wanneer zij in problemen komen door deze ouderbijdrage? Gaat u ouders hierover 

proactief inlichten? 

6. Op welke wijze communiceert het College over de situatie rond zorgmijding vanwege 

de hoogte van de ouderbijdrage in de Jeugd-GGZ met de staatssecretaris? 

7. Is het College bereid, nu de staatssecretaris heeft aangegeven signalen van ; 

zorgmijding serieus te willen nemen, de gemeenteraad periodiek op de hoogte te 

brengen van zorgmijding vanwege de ouderbijdrage in de Jeugd-GGZ? 

Namens de fractie van de ChristenUnie, 

Edward Koopmans 


